
PROTOKÓŁ Nr XXIX/13
Sesji Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze

z dnia 20 marca 2013 roku
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 17.35

Obecnych na Sesji – 20 radnych - lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Nieobecny – radny Józef Gorczyca

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta – Pan Krzysztof Świątek

Ad.     1.     Otwarcie     Sesji  

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Pan Andrzej Mankiewicz, który powitał radnych Rady 
Miejskiej, BM, Członka  Zarządu  Powiatu  Kamiennogórskiego Jarosława  Gęborysa,  wszystkich 
obecnych, lokalne media oraz mieszkańców miasta.

Radni oraz obecni na Sesji uczcili minutą ciszy pamięć zmarłego radnego Józefa Gorczycy.

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 20 radnych na 21 ustawowego składu 
Rady, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować uchwały.

Ad.     2.     Wnioski     dotyczące     zmian     w     porządku     obrad  

Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad.
3. Przyjęcie Protokołu z XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.

4. Wnioski i zapytania.
5. Informacja Burmistrza Kamiennej Góry o pracy między Sesjami.
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wygaśnięcia  mandatu  radnego  Rady  Miejskiej

w Kamiennej Górze.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej

w Kamiennej Górze na 2013 rok.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Kamiennej Górze 

na 2013 rok.
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  szczegółowych  warunków  przyznawania

i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem 
specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi
oraz  określenia  warunków częściowego lub  całkowitego zwolnienia  od opłat  oraz  trybu 
pobierania tych opłat.
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11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  (działka
nr 791/11, obr. nr 6).

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad  polityki  czynszowej  dla  mieszkaniowego 
zasobu Gminy Miejskiej Kamienna Góra.

13. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  Regulaminu  utrzymania  czystości
i porządku na terenie miasta Kamienna Góra.

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

15. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniej  prognozy 
finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra.

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2013 rok.

17. Sprawy różne.
18. Zamknięcie Sesji.

Mając na uwadze to, iż Protokół Nr XXVII z Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze z dnia
19 grudnia 2012 r.  nie został przyjęty na poprzedniej Sesji,  Przewodniczący RM zawnioskował
o  zmianę  punktu  3.  porządku  obrad  na  „Przyjęcie  Protokołów z  XXVII  i  XXVIII  Sesji  Rady 
Miejskiej  w Kamiennej  Górze”.  W wyniku głosowania Rada Miejska jednogłośnie,  tj.  przy 20 
głosach „za” wyraziła zgodę na zmianę punktu 3 porządku obrad. 

Ad.     3.     Przyjęcie     Protokoł  ów z XXVII i   X  X  VIII     Sesji      Rady     Miejskiej  

Przewodniczący RM poinformował, iż Protokół Nr XXVII/12 z Sesji Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze z dnia 19 grudnia 2012 r.  i Protokół Nr XXVIII/12 z Sesji Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze z dnia 28 grudnia 2012 r. były wyłożone do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Dodał, że nie zostały do nich wniesione uwagi ani zastrzeżenia i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś 
chciałby takie zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad.4.     Wnioski     i     zapytania  

Radny   Bogdan Murawski  :  
1. Pytanie o ocenę zadań powierzonych odpowiednim służbom, a związanych z odśnieżaniem 

oraz  bezpieczeństwem  i  funkcjonowaniem  miasta  podczas  mijającej  zimy,  a  także 
ostateczny koszt tych zadań?

2. Prośba o uzupełnienie kostki brukowej w Rynku oraz na ul. Karola Miarki.

Radny Wiesław Sobiechowski:
1. Prośba o montaż ograniczników prędkości na ul. Księcia Bolka I.
2. Prośba o odkucie kanału przy ul. Legnickiej zaraz za skrzyżowaniem z ul. Bohaterów Getta, 

Wałbrzyską i Katowicką, który został zalany podczas kładzenia nowej nawierzchni.
3. Uwaga n/t złego stanu dróg po mijającej zimie.
4. Podziękowanie  za  zrobienie  murków  oporowych  przy  ul.  Ptasiej  z  jednoczesną  uwagą,

że już pojawiają się na nich spękania.
5. Pytanie,  czy  w  roku  bieżącym  będą  wykonane  zalecenia  montażu  klap  oddymiających

w Gimnazjum Nr 1 przy ul. Lubawskiej?
6. Pytanie,  czy  właściwym  jest,  aby  mieszkańcy  we  własnym  zakresie  i  na  własną 

odpowiedzialność  musieli  przeprowadzać  w budynku  deratyzację,  gdyż  taką  odpowiedź 
uzyskali  mieszkańcy ul.  Wałbrzyskiej  od  Spółki  Mieszkaniowej  na  prośbę  o  likwidację
w budynku szczurów?
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7. Pytanie,  jakie  koszty  poniosło  miasto w  2012  roku  w  związku  z  funkcjonowaniem 
kamiennogórskich podziemi?

Radna Zofia Kolat:
1. Prośba o zabezpieczenie środków finansowych na wyżywienie dzieci w okresie wakacji,

a jako źródło radna wskazała niewykorzystane z roku ubiegłego środki przeznaczone na 
Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  W ciągu roku grono dzieci 
korzysta  z  możliwości  zjedzenia  obiadu  opłacanego  przez  Miejski  Ośrodek  Pomocy 
Społecznej, a w okresie wakacji stołówki nie pracują, w związku z czym już teraz należy 
zastanowić się nad możliwymi rozwiązaniami w tej kwestii.

2. Wniosek,  aby również  w ramach tych niewykorzystanych środków  z  GKRPA (wolnych 
środków, które przeszły na rok bieżący), po uzgodnieniu z dyrektorami szkół i nadzorcami 
nad miejskimi obiektami sportowymi, zabezpieczyć środki dla dozorców na okres wakacji.

3. Wniosek,  aby  środki  z  subwencji,  które  będzie  Rada  w  dniu  dzisiejszym przyjmowała 
zmianami  w  budżecie  zabezpieczyć  i  przekazać  dla  szkół,  które  weszły  w  obecny rok 
budżetowy ze zobowiązaniami wymagalnymi.

Radna Bogusława Krawiec:
1. Prośba  o  podjęcie  działań  w  sprawie  wywożonego  żużlu  z  centralnego  ogrzewania  na

ul. Jesionową – sprawę radna zgłaszała już w styczniu do wydziału UM.
2. Prośba  o  ponowne  przeanalizowanie  sprawy  postawienia  lustra  na  zakręcie  przy

ul. Zamkowej, gdzie w styczniu doszło do kolizji samochodu osobowego i autobusu.
3. Wniosek  o  organizację  spotkania  z  Prezesem  oraz  przedstawicielem  Gminy  w  Radzie 

Nadzorczej  SSEMP,  którego  tematem  będzie  m.in.  duże  bezrobocie  w  powiecie
oraz brak inwestycji na naszych terenach strefy.

Radna Małgorzata Krzyszkowska:
1. Pytanie,  jakiego  rzędu  oszczędności  udało  się  uzyskać  z  likwidacji  3  wydziałów

w Ratuszu, o czym BM mówił w lokalnej telewizji?
2. Pytanie o przyczynę reaktywacji wydziału promocji, który zlikwidowano w 2011 r.?
3. Pytanie, gdzie zostały zabezpieczone pieniądze na wypłatę odszkodowań dla pracowników 

MOPS, którzy wygrywają sprawy sądowe i są przywracani do pracy – na chwilę obecną 
sprawę wygrała 1 osoba, której należy wypłacić ok. 50 tys. zł., a już w najbliższym czasie  
najprawdopodobniej sprawy wygra dwóch następnych pracowników?

4. Pytanie  o  zasadność  wycen  lokali  mieszkalnych  na  terenie  miasta,  które  często  są
w  bardzo  złym  stanie  –  przykładowo  ostatnio  60  m2 mieszkanie  na  ul.  Okrzei  za
180  tys.  zł.?  Prośba  o  przekazanie  chociaż  jednej  wyceny  do  Komisji  Arbitrażowej
w Jeleniej Górze celem sprawdzenia, czy są one zasadne.

Radna I. Plata:
1. Pytanie, czy będą podjęte działania w celu utwardzenia przejścia koło cmentarza biegnącego 

od ul. Wałbrzyskiej do ul. Księcia Bolka I?

Radna Marianna Komorowska:
1. Prośba  o  wyegzekwowanie  od  Prezesa  Sp.  Mieszkaniowej  przedstawienia  Radzie  planu 

rzeczowo-finansowego  spółki  oraz  planu  rzeczowo-finansowego  remontów  budynku,
o  które  będzie  występowała  Komisja  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  zgodnie
z planem pracy.
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Radna Mariola Jaciuk:
1. Prośba o rozważenie możliwości postawienia przy atrakcjach turystycznych miasta tablic 

informacyjnych o  pozostałych atrakcjach w okolicy. Sugestia, aby projekt był zrealizowany 
we współpracy z powiatem.

Radny Andrzej Jasiński:
1. Prośba  o  monitorowanie  i  dalsze  wykonywanie  prac  remontowych  dachu Szkoły 

Podstawowej Nr 2.
2. Prośba o poprawę kostki w płycie Rynku (przy sklepie z galanterią skórzaną), która została 

źle położona po pracach przeprowadzanych przez MPWiK

Radny  J.  Groma odniósł  się  do  wniosku  radnego  W.  Sobiechowskiego  o  montaż  progów 
zwalniających na ul. Księcia Bolka I i wyraził zdanie, że skoro ulica ujęta jest w planie do remontu, 
to bezcelowe wydaje się montowanie tam teraz ograniczników. Dodał, że fatalny stan nawierzchni
i tak wymusza na kierowcach wolną jazdę.
Radny zapytał  ponadto  Członka  Zarządu  Powiatu  Kamiennogórskiego  Jarosława  Gęborysa
czy prawdą jest, że będzie remontowana ulica Krzeszowska, a wraz z nią plac (trójkąt) przy styku
z ul. Wałbrzyską?

Radny W. Sobiechowski zwrócił uwagę, że w budżecie nie ma zaplanowanych środków na remont 
ul. Księcia Bolka I.

Ad.     5.     Informacja     Burmistrza     Miasta     o     pracy     między     Sesjami  

Informację przedstawił BM – zał. Nr 2 do protokołu.

Odpowiedział również na zapytanie radnej M. Krzyszkowskiej dotyczące reaktywacji wydziału 
promocji w UM, tj.  nie utworzono wydziału promocji, pojedyncze osoby zajmujące się tą działką 
podlegają pod Wydział Spraw Społecznych.

Ad.     6.     Informacja     Przewodniczącego     Rady     Miejskiej     o     pracy     Rady     między     Sesjami  

Informację przedstawił Wiceprzewodniczący RM – zał. Nr 3 do protokołu.

Ad.     7.     Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wygaśnięcia  mandatu  radnego  Rady  Miejskiej  
w Kamiennej Górze

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący RM.

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

 

Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXIX/168/13 w sprawie  wygaśnięcia 
mandatu radnego Rady Miejskiej w Kamiennej Górze– zał. Nr 4 do protokołu.
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Ad.     8  .     Podjęcie  uchwały  w  sprawie    zatwierdzenia  planów  pracy  Stałych  Komisji  Rady   
Miejskiej w Kamiennej Górze na 2013 rok

Projekt  uchwały  przedstawił  Przewodniczący  RM.  Dodał,  że  plany  pracy  zostaną  podane  do 
publicznej wiadomości poprzez wywieszenie na tablicy ogłoszeń oraz w BIP Urzędu Miasta.
 
Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXIX/169/13 w sprawie  zatwierdzenia 
planów pracy Stałych Komisji  Rady Miejskiej  w Kamiennej Górze na 2013 rok–  zał.  Nr  5 do 
protokołu.

Ad.     9  .     Podjęcie uchwały w sprawie   zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Kamiennej   
Górze na 2013 rok

Projekt  uchwały  przedstawił  Przewodniczący  RM.  Dodał,  że  plan  pracy  zostanie  podany  do 
publicznej wiadomości poprzez wywieszenie na tablicy ogłoszeń oraz w BIP Urzędu Miasta.
 
Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXIX/170/13 w sprawie  zatwierdzenia 
planu pracy Rady Miejskiej w Kamiennej Górze na 2013 rok – zał. Nr 6 do protokołu.

Przewodniczący  RM  przekazał  prowadzenie  obrad  Wiceprzewodniczącemu  RM i  opuścił  salę 
obrad (pozostało 19 radnych).

Ad.     10  .     Podjęcie  uchwały  w  sprawie    określenia    szczegółowych  warunków  przyznawania  
i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem 
specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi
oraz  określenia  warunków  częściowego  lub  całkowitego  zwolnienia  od  opłat  oraz  trybu 
pobierania tych opłat

Projekt  uchwały  przedstawiła Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Lucyna 
Nowak.
 
Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Wiceprzewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Wiceprzewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze 
przy 17 głosach „za”, 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” podjęła  Uchwałę Nr XXIX/171/13
w sprawie  określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze
i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 
z zaburzeniami psychicznymi oraz określenia warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 
od opłat oraz trybu pobierania tych opłat – zał. Nr 7 do protokołu.
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Ad.     1  1  .     Podjęcie  uchwały  w  sprawie    wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  (działka  
nr 791/11, obr. nr 6)

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału MieniaAndrzej Wolny.
 
Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Wiceprzewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Wiceprzewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze 
jednogłośnie, tj.  przy 19 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXIX/172/13 w sprawie  wyrażenia 
zgody na zbycie nieruchomości – zał. Nr 8 do protokołu.

Ad.     1  2  .     Podjęcie uchwały   zmieniającej uchwałę w sprawie     ustalenia zasad polityki czynszowej   
dla mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Kamienna Góra

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej Wolny.
 
Radna  M.  Komorowska zapytała,  czy   obecne  zapisy  nie  będą  zbyt  ogólne  w  porównaniu
z poprzednimi, gdzie były różne stawki w zależności od lat?

Kierownik Wydziału odpowiedział, że uważa, że nie będą one zbyt ogólne.

BM dodał,  że  obecnie  w  Sejmie  trwają  prace  związane  z  nowymi  przepisami  dotyczącymi 
czynszów i budownictwa komunalnego i prawdopodobnie ta uchwała będzie obowiązywała tylko 
do czasu wejścia w życie zmian wprowadzonych przez nową ustawę.
 
Nikt więcej nie wniósł uwag ani zapytań, w związku z czym Wiceprzewodniczący RM zarządził 
głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze  przy  14 głosach  „za”,
0 „przeciw” i  5 „wstrzymujących się” podjęła  Uchwałę Nr XXIX/173/13 zmieniającą uchwałę
w  sprawie  ustalenia  zasad  polityki  czynszowej  dla  mieszkaniowego  zasobu  Gminy  Miejskiej 
Kamienna Góra  – zał. Nr 9 do protokołu.

Ad.     1  3  .     Podjęcie uchwały   zmieniającej uchwałę w sprawie     Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie miasta Kamienna Góra

Projekt  uchwały  przedstawiła Kierownik  Wydziału  Infrastruktury  Miejskiej  i  Ochrony 
Środowiska Magdalena Bręśkiewicz.
 
Radna M. Krzyszkowska odniosła się do wątpliwości jakie mieli niektórzy radni przy głosowaniu 
pierwotnej  wersji  uchwały  i  zwróciła  uwagę,  że  wówczas  zamknięto  dyskusję  w  tej  sprawie.
W listopadzie  projekt  został  przedstawiony Komisjom na  ostatnią  chwilę  i  tym razem również 
projekt  zmieniający  uchwałę  został  przedstawiony na  tydzień  przed  Sesją.  Radna  zaapelowała,
aby  w  przyszłości  takie  rzeczy  nie  miały  miejsca,  aby  radni  mogli  dłużej  zapoznawać  się
z przepisami o których stanowią. Od poprzedniej Sesji minęły 3 miesiące i ani razu nie odbyło się 
wspólne  spotkanie  radnych,  aby  przedyskutować  dokładnie  tą  ważną  sprawę.  Radna  zwróciła 
ponadto uwagę, że Przewodniczący zostali wybrani dla radnych i powinni lepiej przyłożyć się do 
organizowania pracy organu stanowiącego.
Zauważyła  również,  że  zgodnie z  uchwałą,  właściciel  lokalu  handlowego – branży spożywczej
i  gastronomicznej  za  lokal  ok.  50m2  zapłaci  miesięcznie  ok.  90  zł.,  a  właściciel 
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wielkopowierzchniowego sklepu zapłaci miesięcznie 800 zł, co wg radnej jest krzywdzącym dla 
drobnych handlowców.

Radna M. Komorowska zapytała, czy stawki zaproponowane w projekcie zostały zaakceptowane 
przez miejskich przedsiębiorców? Zapytała również, co stało na przeszkodzie, aby Kamienna Góra 
śladem innych gmin nie  przejmowała  od właścicieli  nieruchomości  niezamieszkałych odpadów,
a pozwoliła im zawierać indywidualnie umowy z odbiorcami odpadów?

Radna B. Krawiec zapytała kto będzie sprzątał liście spadające z drzew, które nie są na posesjach 
prywatnych i  kto zapłaci  za ich wywóz? W porze jesiennej  niejednokrotnie  radna dzwoniła  do 
SANIKOMU, aby częściej opróżniali śmietniki, gdyż zgrabione liście zapełniały kosze w bardzo 
dużym tempie.

Kierownik Wydziału odpowiedziała radnej M. Komorowskiej, że uchwałą z grudnia 2012 r. RM 
zdecydowała  o  przejęciu  obowiązku  zagospodarowania  odpadów  z  nieruchomości 
niezamieszkałych po to, aby system został uszczelniony i odpady nie trafiały poza niego. Dodała,
że ustawodawca zobowiązał rady gmin do podanie średniej  ilości wytwarzanych odpadów, a to 
właściciel  nieruchomości  będzie  deklarował,  jaką  tak  naprawdę  ilość  tych  odpadów wytwarza. 
Będzie to weryfikowane w odniesieniu do obecnych umów, które zawarte są z PGK SANIKOM.
Jeśli chodzi o liście, to w ulotce, która trafiła do mieszkańców jest dokładnie opisane jakie odpady
i do jakich pojemników powinny trafić. Odpady zielone,  które nie zostały zagospodarowane na 
kompostownikach  mają  trafić  do  punktu  selektywnej  zbiórki  odpadów  komunalnych,
który w obecnej chwili jest tworzony. Wyjaśniła również, że przed przygotowaniem tego projektu 
uchwały, były prowadzone konsultacje z grupą przedsiębiorców i na czwartym spotkaniu zostało 
wypracowane wspólne stanowisko w tej sprawie, czego efektem jest przedstawiony projekt.

Radna I. Plata zapytała, czy odbędzie się weryfikacja istniejących już pojemników?

Kierownik  Wydziału odpowiedziała,  że  będzie  przeprowadzona  weryfikacja  pojemników
i  doposażenie,  aby  ułatwić  segregację  odpadów.  Jest  to  temat  trudny,  gdyż  większość 
nieruchomości  wyposażona  jest  w  pojemniki  zbiorcze  i  często  pojawia  się  niezgodność ich 
lokalizacji z wykazem otrzymanym od firmy.

Radny B. Murawski zapytał, czy w przeprowadzanych konsultacjach brali udział przedstawiciele 
służby zdrowia i placówek oświatowych?

Kierownik  Wydziału  odpowiedziała,  że  wypracowanie  średniej  ilości  wytwarzanych  odpadów 
odbywało się na podstawie analizy dotychczasowych umów cywilno-prawnych oraz prowadzone 
były rozmowy telefoniczne  z  placówkami.  Przy składaniu  deklaracji  można uzyskać  wszelkich 
informacji.

Radna B. Krawiec ponownie odniosła się do liści i wyjaśniła, że chodzi jej o posesje, gdzie nie ma 
drzewa i  ludzie dobrowolnie zgrabiają liście. Radna nie sądzi, aby oni jeszcze na własny koszt 
gdzieś jeździli z tymi liśćmi.

Kierownik Wydziału wyjaśniła, że utrzymanie w porządku terenów poza nieruchomościami jest 
scedowane  na  firmę,  która pielęgnuje  te  tereny  i  to  jej  zadaniem  jest  gospodarowanie 
wytworzonymi  odpadami.  Jeśli  ktoś  natomiast  na  własną  rękę  zgrabi  śmieci,  to  wystarczy 
zawiadomić tą firmę bądź wydział UM i te odpady zielone zostaną odebrane.

Radna  M.  Krzyszkowska zwróciła  uwagę,  że  konsultacje  zostały  przeprowadzone  dopiero 
wówczas, gdy przedsiębiorcy przyszli składać deklaracje i okazało się, że są tak duże kwoty. Przed 
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podjęciem pierwotnej uchwały konsultacje nie były przeprowadzone, a powinny być.

Wiceprzewodniczący RM wyjaśnił,  że  prezydium RM jest  do dyspozycji  radnych i  są podane 
informacje o dyżurach Przewodniczących. Sesja nie odbyła się w ostatnich trzech miesiącach tylko 
dlatego,  że  nie  wpływały  do  Biura  Rady  projekty.  Dopiero  przed  Sesją  wpłynęło  większość 
projektów i wówczas Sesja została zwołana.  Dodał,  że pierwotne uchwały nie zostały uchylone 
przez Nadzór Wojewody Dolnośląskiego i tylko z własnej inicjatywy Wydziału UM i BM oraz po 
konsultacjach z mieszkańcami doszło do zmian w uchwałach.

Radna  M.  Krzyszkowska powiedziała,  że  na  tabliczkach  Przewodniczących  nie  ma  godzin 
dyżurów, a chodzi o to, że przy tak ważnej i nie do końca wyjaśnionej kwestii należało się spotkać
z radnymi i porozmawiać o wszelkich wątpliwościach.

Wiceprzewodniczący  RM poinformował,  że  obok  pokojów  RM  wywieszone  są  na  tablicy 
ogłoszeń informacje o pełnionych dyżurach i wszelkich działaniach RM.

Radna  M.  Jaciuk zapytała  wg  jakich  obliczeń  zostały  ustalone  stawki  za  odbiór  odpadów
w wysokości 12,15 zł i 20 zł.?

Kierownik Wydziału odpowiedziała, że podjęta uchwała o stawkach była dokładnie analizowana
i omawiana oraz podane zostały wyliczenia, co wchodzi w skład tych kwot, a mianowicie: odbiór, 
zagospodarowanie  odpadów,  cały  system  administracyjnego  funkcjonowania  oraz  obsługa
i prowadzenie punktu selektywnej zbiórki odpadów.

Radna M. Jaciuk ponownie zapytała  o dokładne wyliczenia stawek? Wyraziła ponadto zdanie,
że  gdyby  Sesja  była  zwoływana  co  miesiąc,  to  nie  miałby  miejsca  taki  szum  informacyjny,
że w UM nic się nie robi.

Radna I. Plata zaproponowała, aby mieszkańcom przedstawić wzór wyliczeń, ponieważ nie do 
końca wszyscy wiedzą jak mają wypełnić deklarację.

Kierownik Wydziału odpowiedziała, że nie ma żadnych wzorów, a ustawa wskazuje, co powinno 
wchodzić  w skład  stawki.  Przy jej  obliczaniu  bierze  się  pod uwagę liczbę  mieszkańców,  ilość 
wytworzonych  odpadów  w  ciągu  roku,  koszt  odbioru,  koszt  zagospodarowania,  koszt 
funkcjonowania całego systemu oraz punkt  selektywnej  zbiórki  odpadów komunalnych. Koszty 
zostały  wiarygodnie  oszacowane,  przy  założeniu,  że  1m3   odpadów  kształtuje  się  w  granicach
84,76 zł., a po zmianie będzie to koszt 86,79 zł. 

Radna D. Kurnyta poprosiła o ostateczną odpowiedź, czy zebrane przez mieszkańców liście będą 
odebrane w ramach płaconej przez nich stawki?

Kierownik Wydziału odpowiedziała, że odbiór odpadów odbywać się będzie w sposób zbliżony do 
obecnego,  przy założeniu,  że budynku jednorodzinne będą wyposażone w pojemnik na odpady 
mokre oraz worki na odpady suche i szkło. Z kolei budynki wielorodzinne będą wyposażone w trzy 
pojemniki: na odpady suche, mokre i szkło. Pozostałe odpady trafią do punktu selektywnej zbiórki 
odpadów.

Radna M.  Jaciuk odniosła  się  do  Sesji,  na  której  były  podejmowane  przedmiotowe uchwały
i  powiedziała,  że  w projekcie  były stawki:  24,30 zł.  za  odpady niesegregowane i  12,15 zł.  za 
odpady segregowane,  po czym stawka za  niesegregowane została  obniżona do 20 zł.  Zapytała 
ponownie,  skąd się  wzięły te  ostateczne kwoty,  co się  na nie  szczegółowo złożyło  i  wg jakiej  
kalkulacji zostały one ustalone?
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Radny  W.  Sobiechowski zapytał,  gdzie  należy  wyrzucać  np.  metalowe  puszki  po  kukurydzy, 
konserwach itp.?

Kierownik Wydziału odpowiedziała, że tego rodzaju odpady należy złożyć do punktu selektywnej 
zbiórki odpadów, z tego powodu, że nie sposób jest ustawić dodatkowych pojemników przy każdej 
nieruchomości.

Radny  W.  Sobiechowski wyraził  zdanie,  ze  w  takiej  sytuacji  należy  nastawić  się  na  to,
iż mieszkańcy będą takie odpady wyrzucali do kontenerów postawionych przy nieruchomościach, 
bo nie będą z jedną puszką chodzili do punktu selektywnej zbiórki odpadów.

Radna R. Komorowska opuściła salę obrad (pozostało 18 radnych).

Kierownik  Wydziału zaapelowała,  aby  nie  wyrzucać  tego  typu  odpadów  do  pojemników  na 
odpady suche,  a  jeśli  zostaną  one  wyrzucone  do pojemnika  na  odpady mokre  to  nasz  system 
(RIPOK-  Regionalna  Instalacja  Przetwarzania  Odpadów Komunalnych  w  Lubawce)  je  wyłapie
i wyrzuci.

Radny A. Jasiński przypomniał, że na Sesji, gdzie były omawiane projekty w tym samym temacie 
została zamknięta dyskusja przy temacie jaka jest minimalna ilość śmieci w worku i kto będzie to 
przewidywał, co wg niego było wzbiciem się na „intelektualne Himalaje”. Do tego samego wniosku 
radny  doszedł  podczas  obecnej  dyskusji  i  w  związku  z  tym,  że  jest  możliwość  zaczerpnięcia 
wszelkich informacji w UM radny złożył wniosek formalny o zamknięcie dyskusji.

Radna C. Róg (zgłoszona do wypowiedzi przed wnioskiem) poprosiła, aby nasze uchwały były na 
bieżąco uzupełniane i zmieniane w związku z tym, że ustawa w tym temacie ma wiele nieścisłości
i ciągle się zmienia.

Radny J.  Bruździak (zgłoszony do wypowiedzi przed wnioskiem) odniósł się do prowadzonej 
dyskusji i podkreślił, że nie należy stwarzać wrażenia, jakoby RM zajmowała się tymi projektami 
„na  ostatnią  chwilę”  i  że  się  o  tym nie  dyskutuje.  Komisja  Spraw  Społecznych  przykładowo 
nieustannie poruszała ten temat i na bieżąco wyjaśniała swoje wątpliwości, a wg radnego w chwili 
obecnej  zatoczone  zostało  koło  i  znowu zaczyna  się  dyskusja  od  początku.  W UM są  punkty 
informacji, które wyjaśniają wszelkie wątpliwości i udzielają niezbędnych informacji.

Wiceprzewodniczący RM poddał pod głosowanie wniosek radnego A. Jasińskiego o zamknięcie 
dyskusji,  w wyniku  którego  RM przy 12  głosach  „za”,  5  „przeciw”  i  1  „wstrzymującym się” 
dyskusję zamknęła.

Wiceprzewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze 
przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i  5 „wstrzymujących się” podjęła  Uchwałę Nr XXIX/174/13 
zmieniającą uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  i  porządku na terenie  miasta 
Kamienna Góra – zał. Nr 10 do protokołu.
 

Ad.  14.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi

Projekt  uchwały  przedstawiła  Kierownik  Wydziału  Infrastruktury  Miejskiej  i  Ochrony 
Środowiska Magdalena Bręśkiewicz.
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Radny J. Bruździak zapytał, czy nowy termin wynikający z projektu uchwały dotyczy wszystkich 
podmiotów?

Kierownik Wydziału odpowiedziała, że dla wszystkich termin ten zostaje przesunięty do końca 
kwietnia 2013 r.

Nikt więcej nie wniósł uwag ani zapytań, w związku z czym Wiceprzewodniczący RM zarządził 
głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska w Kamiennej Górze jednogłośnie, tj. przy 18 głosach 
„za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XXIX/175/13 zmieniającą  uchwałę  w  sprawie  wzoru  deklaracji
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  – zał. Nr 11 do protokołu.

Wiceprzewodniczący RM zarządził 5 minut przerwy.

Po  przerwie  na  salę  obrad  nie  wrócił  Przewodniczący  RM  oraz  radne:  M.  Krzyszkowska
i R. Komorowska (pozostało 17 radnych).

Ad. 15.  Podjęcie  uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej  prognozy 
finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan.
 
Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Wiceprzewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Wiceprzewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy 17 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXIX/176/13 zmieniającą uchwałę
w sprawie  przyjęcia  wieloletniej  prognozy finansowej  Gminy Miejskiej  Kamienna  Góra –  zał.
Nr 12 do protokołu.

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2013 rok

Projekt  uchwały  przedstawiła  Skarbnik  Miasta  Iwona  Pazgan. Odpowiedziała  ponadto  na 
wniosek radnej Z. Kolat, tj.  środki zostały zaplanowane z przeznaczeniem na rezerwę, w związku
z  tym,  iż  cały  czas  prowadzona  jest  analiza  zapotrzebowania  jednostek  oświatowych
i  wykonywania  budżetów  zaplanowanych  na  ten  rok  i  dopiero  po  pierwszym kwartale  będzie 
można powiedzieć, czy będą braki i w jakiej wielkości w poszczególnych placówkach. Do dnia 
dzisiejszego  BM  z  rezerwy  ogólnej  już  przesunął  80  tys.  zł.  na  zadania  oświatowe  (Szkolny 
Związek  Sportowy,  dofinansowanie  Stowarzyszenia  Jedynka,  zalecenia  przeciwpożarowe
w Zespole Szkół – pierwsza część, Uniwersytet III Wieku). Te pieniądze, które skierowane są na 
rezerwę też  będą  ukierunkowane  na  realizację  zadań  oświatowych.  Dodała,  że  jeszcze  nie  ma 
informacji o wysokości dotacji na przedszkola i może w III kwartale br. dopiero taka się pojawi.

Na salę obrad powróciła radna M. Krzyszkowska (18 radnych).

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Wiceprzewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Wiceprzewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy  18  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XXIX/177/13 w  sprawie  zmian
w budżecie miasta Kamienna Góra na 2013 rok – zał. Nr 13 do protokołu.
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Ad. 17. Sprawy różne

Członek  Zarządu  Powiatu  Kamiennogórskiego  Jarosław  Gęborys poinformował,
że 13 marca br. powiat kamiennogórski odebrał z rąk ministra promesę na 4,5 mln zł. na realizację 
m.in. przebudowy ul. Krzeszowskiej na odcinku od „trójkąta” na ul. Wałbrzyskiej do skrzyżowania 
z ul. T. Kościuszki i dalej z ul. J. Korczaka (2050 m). Obecnie prowadzone są zaawansowane prace 
projektowe,  które  zakładają  również  budowę  chodnika  na  całej  długości  dla  ruchu  kołowego”
i pieszego. Jest to odcinek o jednym z największych natężeniu ruchu, sprzedawane są też przyległe 
do ulicy działki budowlane. Władze powiatu dokładają wszelkich starań, aby zabezpieczyć środki 
własne i aby do jesieni br. to zadanie zostało wykonane.

Radna Z. Kolat zapytała, czy planowane jest zrobienie na tym odcinku ścieżki rowerowej?

Członek Zarządu odpowiedział,  że  nie ma takiej  możliwości,  aby oprócz chodnika zrobić tam 
ścieżkę rowerową. W kierunku Czadrowa pas drogi jest tak wąski, a poniżej znajduje się teren 
zalewowy,  że już sam chodnik będzie ciężko zrobić.  Rowerzyści i  piesi  będą musieli  wspólnie 
korzystać z chodnika.

Radna M. Komorowska zapytała, czy powiat ma w planach remont nawierzchni ul. T. Kościuszki, 
która jest w bardzo złym stanie?

Członek  Zarządu odpowiedział,  że  powiat  z  rozpoczęciem działań  zmierzających  do  remontu
ul. T. Kościuszki jest związany tylko decyzją władz miasta. Jeśli miasto zdecyduje o wymianie sieci 
na tym odcinku to powiat od razu rozpoczyna remont tej ulicy. Od 2010 r. bowiem ul. T. Kościuszki 
znalazła się w wykazie ulic, na których miały miejsce szkody spowodowane przez powódź i od tego 
czasu możemy występować do właściwego Ministra o promesę na remont tych ulic. Dodatkowo, 
powiat  może  pozyskać  na  remont  tej  ulicy  (od  Sądu  do  skrzyżowania  z  ul.  Krzeszowską) 
dofinansowanie w wysokości 100% i nie potrzebuje żadnego wkładu własnego.  Wykazem szkód 
powodziowych objęte  są również chodniki  wzdłuż tej  ulicy.  Były prowadzone rozmowy z BM
oraz kierowane pisma do UM i w roku przyszłym trzeba mocno skoncentrować się na tym zadaniu, 
aby nie utracić szansy ubiegania się o promesę. Ważne jest, aby zadanie przeprowadzić wspólnie
i wraz z remontem dokonać wymiany kanalizacji.

Radna M. Krzyszkowska powiedziała, że wniosek o modernizację kanalizacji na ul. T. Kościuszki 
rok  rocznie  trafiał  z  KGKiM  do  projektu  budżetu  na  lata  kolejne,  ale  nie  był  ostatecznie 
wprowadzany. W 2009 r. miasto ogłosiło przetarg na zrobienie infrastruktury podziemnej, ale firma, 
która przetarg wygrała nie wykonała tego zadania z powodu braku odpowiednich kamer. Należy 
dołożyć wszelkich starań, aby doprowadzić do remontu tej ulicy.

BM wyraził  zdziwienie informacją o możliwości pozyskania przez powiat kwot, które w 100% 
sfinansują  remont  ul.  T.  Kościuszki.  Przypomniał,  że  wymiana  kanalizacji  była  również  ujęta
w projekcie w ramach funduszu spójności, ale on nie został przegłosowany. Potwierdził, że firma 
która  miała  zrobić  przegląd  kanalizacji  w  mieście  nie  miała  odpowiedniego  sprzętu,  ale  teraz 
dysponujemy już własną kamerą i wymianę kanalizacji na wielu ulicach prowadzimy systemem 
gospodarczym, ale ul. T. Kościuszki jest bardziej skomplikowana. Należy zastanowić się w jaki 
sposób  dokonać  wymiany przyłączy  i  kanalizy  z  uwzględnieniem przekroju  rur  pod  tą  drogą.
Z pewnością należy pochylić się nad tym tematem.
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BM odpowiedział ponadto na wnioski i zapytania radnych, tj.:

Radnemu B. Murawskiemu:
1. na chwilę obecną nie mam jeszcze dokładnych danych; na następnej Sesji powinno udać się 

to przedstawić.
2. temat przyjęty do wiadomości.

Radnemu W. Sobiechowskiemu:
1. projekty na remont tej ulicy były składane już trzykrotnie do różnych funduszy, niestety nie 

udało się pozyskać środków na ten cel. Założenie ograniczników byłoby zasadne, gdybyśmy 
wiedzieli, że w perspektywie kilku lat nie będzie wykonywany gruntowny remont tej drogi, 
a na chwilę obecną ciągle próbujemy zdobyć środki na remont.

2. temat  przyjęty do  wiadomości.  Wykonawca tej  ulicy od  wiosny przystąpi  do  kolejnego 
etapu remontu nawierzchni tych ulic.

3. prace rozpoczną się wraz z poprawą pogody.
4. temat przyjęty do wiadomości.
5. jedna już została zrobiona; Straż Pożarna przesunęła termin, ale chcielibyśmy aby w tym 

roku wszelkie zalecenia zostały wykonane.
6. temat przyjęty do wiadomości.
7. temat przyjęty do wiadomości i sprawdzenia.

Radnej Z. Kolat:
1. temat przyjęty do wiadomości i wart rozważenia.
2. ORLIKI  po  raz  ostatni  są  współfinansowane  przez  państwo poprzez  Szkolny  Związek 

Sportowy i poprzez miasto (połowa) i w ramach GPRPA można te środki zabezpieczyć. Inną 
sprawą są boiska przy SP Nr 1, które nie są ORLIKAMI i funkcjonują wg innych zasad. 
Doświadczenia z ubiegłego roku wymuszają dokładne zajęcie się tematem, a środki na ten 
cel są przygotowywane.

Radnej B. Krawiec:
1. temat przyjęty do wiadomości.
2. temat przyjęty do wiadomości.
3. podstawowe tereny w strefie kamiennogórskiej zostały wyczerpane. Przedstawicieli można 

zaprosić na Sesję i podyskutować w tym temacie.

Radnej M. Krzyszkowskiej:
1. na chwilę obecną w UM pracuje 60 osób (przy rozpoczęciu kadencji pracowało 67). Są 

wyraźne oszczędności, czynimy ciągle starania, aby były jeszcze większe. Jeśli radni sobie 
tego życzą możemy podyskutować o temacie na Komisjach.

2. nie utworzono wydziału promocji, pojedyncze osoby zajmujące się tą działką podlegają pod 
Wydział Spraw Społecznych.

3. od  kwietnia  będę  bardzo  szczegółowo zajmował  się  sprawą  MOPS-u  i  decyzje  zostaną 
Państwu przedstawione.

4. podczas sprzedaży u notariuszy nie spotkałem się jeszcze z tak wysokimi kwotami, jakie 
przedstawia  radna.  Mieszkania  są  wyceniane  przez  uprawnioną osobę  i  do  tej  pory nie 
kwestionowałem wycen, tym bardziej, że nie miałem sygnałów od mieszkańców. Należy 
faktycznie rozważyć możliwość przedłożenia takiej wyceny do Komisji skoro istnieje taka 
możliwość. 

Radnej I. Placie:
1. ten łącznik faktycznie nadaje się do remontu, ale trzeba sobie zadać pytanie o kolejność 

robienia tych mniejszych nawet inwestycji. Należy również pamiętać, że w roku bieżącym 
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koncentrujemy się na spłacaniu kredytów i to blokuje wykonywanie wszelkich dodatkowych 
prac.

Radnej M. Komorowskiej:
1. plany są zrobione i nie widzę przeszkód, aby Komisji zostały przedstawione.

Radnej M. Jaciuk:
1. dobry pomysł; wspólnie z powiatem może uda się go zrealizować.

Radnemu A. Jasińskiemu:
1. monitorujemy  na  bieżąco  prace,  niestety  on  od  początku  został  źle  zrobiony,  dlatego 

wszelkie łatania spoczywają na niczym. Są pewne pomysły w tym temacie, ale konkrety 
przedstawione zostaną w późniejszym czasie.

2. temat przyjęty do wiadomości.

Radna  M.  Krzyszkowska wyraziła  zdziwienie  oszczędnościami  w  UM,  gdzie  na  przełomie 
ostatnich  lat  budżet  Ratusza  systematycznie  wzrasta.  Wyraziła  ponadto  zdanie,  że  wielu  ludzi 
młodych  pracujących w UM zna języki  obce  i  nie  do  końca  uzasadnionym jest  przyjmowanie 
dodatkowej osoby, która ma się zajmować kontaktami z zagranicą.  Dodała, że nie jest trudnym 
spłacanie kredytów, gdy po stronie inwestycji praktycznie nic nie ma.

BM zauważył, że od 2007 r. inwestycje były cały czas wykonywane i na nie były zaciągane kredyty 
i  pożyczki.  Przychodzi  czas,  kiedy te  spłaty  należy  zacząć  i  jeden  rok  musi  być  praktycznie
w całości ukierunkowany na ten cel, aby w kolejnych móc znowu ubiegać się o środki zewnętrzne.

Radna M. Jaciuk zapytała,  kto przekazuje Sp. Mieszkaniowej środki pieniężne na odśnieżanie 
ulic?

BM odpowiedział, że miasto.

Radna M. Jaciuk powiedziała,  że na zapytanie petenta  w UM o przyczynę złego odśnieżania
ul.  J.  Słowackiego  (przy  Stadionie)  padła  odpowiedź,  że  to  nie  leży  w  gestii  miasta,  tylko
Sp. Mieszkaniowej.

BM odpowiedział,  że  mieszkańcy  wszelkie  sygnały  powinni  zgłaszać  do  UM,  bo  nie  muszą 
wiedzieć kto odśnieża jaką ulicę i to Wydział UM musi zareagować w takiej sytuacji.

Radny  B.  Wągrowski nadmienił,  że  w  tym  zapytaniu  chodziło  o  chodnik  przy  Stadionie,
a odśnieżanie chodnika przy posesji należy do zarządcy budynku czy obiektu.

Radny W. Sobiechowski odniósł  się  do  zapytania  radnej  M.  Krzyszkowskiej  o  wycenę lokali 
mieszkalnych  i  potwierdził,  że  również  słyszał  o  mieszkaniach  o  tak  dużej  wycenie  np.  przy
ul. S. Okrzei, czy R. Traugutta.
Powiedział  również,  że radni często zadają pytania nie z niewiedzy,  ale po to,  aby mieszkańcy 
usłyszeli odpowiedzi na nurtujące ich pytania.
Nadmienił, że wnioski z KGKiM o wymianę kanalizacji na ul. T. Kościuszki było przez dwa lata 
składane,  a  podczas  obrad  KBSiR  –  Komisji  resortowej  przy  budżecie-  powiedziano,  że  ten 
wniosek jest bzdurny i głupi i go odrzucano.
Poprosił  również  o  interwencję  w  sprawie  kosza  na  śmieci  przy  ul.  Małej  (obok  Zakładu 
Pogrzebowego) gdzie jednej zbiorczy obsługuje dużą ilość odbiorców i często jest przepełniony.
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Radna  I.  Plata  poprosiła  o  podjęcie  kolejnych  działań  zmierzających  do  utworzenia  przez 
GDDKiA azylu na ul. Jeleniogórskiej.

BM odpowiedział, że cały czas podejmowane są interwencje w GDDKiA o zrobienie tego azylu, 
ale jak do tej pory były decyzje odmowne w tym temacie.

Radny A. Jasiński odniósł się do wypowiedzi radnego W. Sobiechowskiego i wyjaśnił, że KBSiR 
nie  uznała  wniosków  za  głupie,  a  za  niespełniające  wymogów  prawnych.  Dodał,  że  sprawa 
kolektora  na  ul.  T.  Kościuszki  to  temat,  który był  już  poruszony w 2007 r.,  a  obecnie  spółka 
MPWiK posiada już odpowiedni sprzęt, aby samemu dokonać analizy sieci wodociągowej.

Radny W. Sobiechowski powiedział, że takie stwierdzenia dotarły do całej Komisji, a nie tylko do 
niego i tym bardziej dziwnym jest, że sprawa ciągnie się od tylu lat, a wnioski KGKiM nie były 
akceptowane i wprowadzane do budżetu.  Zwrócił ponadto uwagę na fakt,  że miasto przekazuje
Sp.  Mieszkaniowej  pieniądze  na  zarządzanie  cmentarzem  i  w  ramach  tych  pieniędzy  mają 
pracownicy dbać o czystość cmentarzy, a dzieje się tak, że cmentarze są sprzątane przez osoby, 
które  odpracowują  zaległości  czynszowe,  co  doprowadza  do  tego,  że  miasto  podwójnie  traci 
pieniądze.

BM odpowiedział, że gdyby Komisje RM zapraszały go na swoje posiedzenia celem udzielania na 
bieżąco informacji, to nie byłoby tak wielu wątpliwości w różnych tematach. Dodał, że dzięki temu, 
że udało się wprowadzić taki system odpracowywania zaległości to dłużnicy pracują w przeróżnych 
częściach miasta i wg niego jest to działanie ekonomiczne.

Radny  J.  Bruździak powiedział,  że  do  tej  pory  wszyscy  mieli  informację,  że  nie  ma  sensu 
przystępować do rozkopywania ul.  T.  Kościuszki  ponieważ powiat  nie  posiada funduszy na jej 
remont.  Wyraził  zdanie,  że  należy  bardzo  poważnie  pochylić  się  nad  tematem i  zasugerował,
aby powołać zespół  lub wyznaczyć wydział,  który w trybie  pilnym oszacuje  koszty po stronie 
miasta.

BM przypomniał, że już w tamtej kadencji temat kanalizacji na ul. T. Kościuszki był bardzo często 
poruszany,  a  i  powiat  faktycznie  nie  miał  funduszy  na  ten  cel.  Teraz  sytuacja  się  zmieniła,
ale przebudowa kanalizacji to bardzo duży koszt. MPWiK rozpoczęło już wymianę kolektorów od 
strony ul. Zamkowej i stopniowo przechodzą przez kolejne ulice miasta.

Skarbnik Miasta przypomniała, że w uchwale budżetowej RM po stronie wydatków majątkowych 
przeznaczyła  300  tys.  zł.  na  wniesienie  udziałów do  MPWiK.  Prezes  spółki  robi  szczegółową 
analizę potrzeb w tym zakresie i ul. T. Kościuszki i udrożnienie tam sieci jest priorytetem na ten  
rok. Zwróciła ponadto uwagę, że co prawda powiat uzyskał promesę na ul. Krzeszowską i teraz 
czynią starania o zabezpieczenie wkładu własnego, ale to właśnie do RM wystąpią o zabezpieczenie 
tego  wkładu na tą inwestycję. Cały czas nie jest również rozwiązana sprawa remontu ul. Księcia 
Bolka  I  i  niestety  trzeba  zdecydować,  na  co  w  pierwszej  kolejności  pieniądze  przeznaczyć, 
ponieważ budżet nie jest w stanie zrealizować tych wszystkich inwestycji.

Radna  M.  Krzyszkowska  wyraziła  zdanie,  że  środki  na  przebudowę  infrastruktury  na
ul.  T.  Kościuszki były już wielokrotnie zabezpieczane w kolejnych budżetach,  podobnie jak na
ul.  Księcia  Bolka  I,  czy  ul.  Małą.  Zdaniem radnej  są  rzeczy ważne  i  ważniejsze  i  trzeba  się 
zastanowić,  czy  np.  organizować  dni  Kamiennej  Góry,  robić  podziemia,  czy  przebudowywać 
infrastrukturę kanalizacyjną, bo wszystkiego naraz zrobić się nie da. Podobnie jest w przypadku 
Gimnazjum Nr 1 na ul. Lubawskiej, gdzie straż daje zalecenia przeciwpożarowe i brakuje nam na to 
środków, ale na przekazanie środków dla Straży pieniądze się nagle znalazły.
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Skarbnik  Miasta wyjaśniła,  że  o  przebudowie  kanalizacji  na  ul.  T.  Kościuszki  mowa jest  od 
momentu  pojawienia  się  funduszu spójności.  Był  nawet  na  Sesji  RM projekt  o  zabezpieczenie 
wkładu  własnego,  bo  z  WFOŚ  były  przyznane  środki  na  realizację  tego  zadania  w  zakresie 
funduszu  spójności,  ale  radni  projekt  uchwały  w głosowaniu  odrzucili.  Po  tym czasie  była  co 
prawda wprowadzana do budżetów ul. T. Kościuszki, ale w zakresie opracowania dokumentacji
i  monitoringu  wizyjnego  (ta  umowa,  z  której  wykonawca  się  nie  wywiązał),  a  nie  w zakresie 
wykonania całego zadania.  Przypomniała ponadto,  że nie można mieszać wydatków na zadania 
bieżące i zadania inwestycyjne.

Radna  M.  Białecka-Polak wyraziła  zdanie,  że  skoro  powiat  może  miastu  zrobić  ulicę  wraz 
chodnikami,  nie  do  przyjęcia  jest  dyskusja  nad  tym  czy  to  zadanie  należy  w  trybie  pilnym 
realizować, czy nie.  Poza tym chyba istnieje jakieś zacięcie na linii  miasto-powiat,  skoro radni 
dopiero na Sesji dowiadują się o możliwości remontu tej ulicy.

BM odpowiedział,  że  on  również  o  takiej  możliwości  dowiedział  się  przed  chwilą.  Wiedział,
że powiat od dłuższego czasu stara się o te środki, a dopiero teraz okazuje się że jest realna szansa, 
aby to zadanie zrealizować w roku przyszłym. Ważna będzie tutaj  koordynacja działań na linii 
miasto-powiat i jesteśmy z Członkiem Zarządu umówieni na rozmowę w sprawie dróg.

Radna M. Białecka-Polak zauważyła, że jeśli radna M. Komorowska nie zadałaby pytania w tym 
temacie, to najprawdopodobniej w dalszym ciągu nikt by o niczym nie wiedział.

Radna M. Jaciuk stwierdziła, że cała ta dyskusja jest dowodem na to, że Sesja co 3 miesiące nie 
jest dobrym rozwiązaniem.

Radna M. Komorowska powiedziała, że Komisja Rewizyjna kontrolowała stan techniczny całej 
instalacji sanitarnej i od 2015 r. musimy spełniać pewne normy jeśli chodzi o oczyszczanie ścieków 
i  czystość  wody i  wówczas  była  mowa,  że  kolektor  bezwzględnie  musi  być  przebudowany na
ul. T. Kościuszki, ale właśnie zawsze było mówione, że nie będzie to robione, ponieważ powiat nie 
ma pieniędzy na remont.
Odniosła się ponadto do obowiązującej procedury budżetowej i stwierdziła, że wszystkie wnioski 
radnych powinny być brane pod uwagę przy uchwalaniu budżetu i głosowane na Sesji.

Wiceprzewodniczący  RM wyraził  zdanie,  że  wnioski  KGKiM  do  budżetu,  które  analizowała 
KBSiR nie miały formy wniosku, dlatego były odrzucane.

Radna  Z.  Kolat zaapelowała  o  aktywizację  wszystkich  w  związku  z  informacją,  którą  radni 
otrzymali  od  Członka  Zarządu  i  dołożenie  wszelkich  starań,  aby w  przyszłorocznym budżecie 
znalazło się to zadanie.

Radny W.  Sobiechowski  podziękował  KS RELAX za  to,  że  godnie  prezentują  nasze  miasto,
a ostatnio zdobyli 5 medali. Dodał, że bardzo trudno jest wytrenować zawodnika w tej dyscyplinie
i  wymaga  to  specjalistycznego  sprzętu.  Obecnie  potrzebny  jest  im  sprzęt  chroniący  przed 
kontuzjami i niejednokrotnie zawodnicy w ramach własnych środków takie rzeczy kupują. Należy 
się  zastanowić,  czy  nie  przekazać  większego  dofinansowania  na  ten  klub,  tym  bardziej,
że  w  przeciwieństwie  np.  do  KKS OLIMPIA  muszą  płacić  za  wszelkie  media  i  remonty
oraz utrzymanie pomieszczeń. Zaapelował również o systematyczne przekazywanie środków, bo 
wielokrotnie zawodnicy muszą rezygnować z zawodów z uwagi na brak środków pieniężnych.

Wiceprzewodniczący RM złożył życzenia Wielkanocne.
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Ad.   1  8  .     Zamknięcie     Sesji  

Po wyczerpaniu porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady zamknął XXIX Sesję Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 20 marca 2013.

Protokołowała:              
Katarzyna Poręba-Plasło Przewodniczący RM           Wiceprzewodniczący RM

      /-/ mgr Andrzej Mankiewicz    /-/ Henryk Różański
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